
 
 

16. april 2013 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Fiskere og fangere i Aasiaat har nu i flere år været uden indhandlingsmulighed og derfor kun 
har sat deres lid til den indkomst de har kunnet hente ved det lokale bræt, selv om der i byen 
findes et rejefabrik. Hvilke planer har Naalakkersuisut koalitionen for at disse kan få 
mulighed for indhandling? 
(Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Når fiskesæsonen starter, bruger fiskerne en uhensigtsmæssig stor tid på at transportere fangsten til 
Kangaatsiaq og dermed ikke udnytter deres fiskekapacitet fuldt ud. Derudover bruger de meget 
brændstof til at transportere deres fangst. 
 
Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


